



**European Fencing Confederation
Confédération Européenne d'Escrime**

18.05.2016

Information Letter no. 20-2016

Dear Member Federations,

please find attached the last items for the upcoming Congress in Torun.

You receive the Proxy form which you should send to us, filled out in case your President can not attend the Congress, and should have the name of the representative of your President or the name of the federation which should represent you in Torun.

Please send us your confirmation of participation or proxy form until **10.06.2016** or earlier in order to enable us to prepare the paperwork for the congress in time.

We attach also an additional document of the French candidate for the EFC Presidency in English and French.

Looking forward to receive your answers a.s.a.p.

Best regards,
Max Geuter

General Secretariate
Postfach 1138
D-82 179 Groebenzell-Muenchen
Email: secretariate@eurofencing.info
www.eurofencing.com

CATHERINE DEFOLIGNY RENAULT

Candidate à la présidence
de la Confédération Européenne



Ensemble, assurons le développement de l'escrime en Europe

La France, patrie d'histoire et de tradition en escrime, se doit d'être présente et de participer activement au rayonnement international de notre sport.

C'est dans cette perspective que je souhaite vous informer de **ma candidature à la présidence de la Confédération Européenne**, lors des prochaines élections qui se dérouleront en juin prochain au Congrès de Torun.

Escrimeuse, docteur en médecine, j'ai tout au long de mon parcours professionnel, bénéficié de l'expérience éducative de ma pratique sportive et me suis donc ensuite investie au niveau national puis international, en étant en particulier **élue depuis douze ans au sein de la commission médicale de la Fédération Internationale d'Escrime**.

Membre du comité directeur de la Fédération Française, j'en assume le secrétariat général, grâce à mon entière disponibilité et mon expérience professionnelle en matière de management et de gestion budgétaire.

Ma candidature se veut positive, empreinte d'une volonté d'impulser un mode de fonctionnement consensuel au sein de la Confédération Européenne, en associant toutes les fédérations et en s'inscrivant dans la dynamique et les objectifs de la F.I.E.

La Confédération Européenne est à la fois terre d'excellence pour le haut niveau mais aussi porteuse de nombreux projets tant au plan du développement des nouvelles pratiques que de promotion et d'initiation en direction de tous les publics.

Chacune des fédérations la composant doit y trouver sa place et s'y enrichir des échanges et des expériences existantes.

Soyez assurés de ma détermination et de mon ambition pour faire vivre et prospérer notre sport et rester à l'écoute de tous les acteurs, élus, entraîneurs, athlètes, arbitres mais être aussi **force de proposition pour faire évoluer et moderniser notre pratique**, afin de la rendre encore plus attractive et médiatique.

Catherine Defoligny Renault

“ La
Confédération
Européenne est
à la fois terre
d'excellence pour
le haut niveau mais
aussi porteuse de
nombreux projets.”



Quelques pistes pour **LE PROGRAMME CEE**

1. Développement/Calendrier sportif

- **Travailler** sur les attentes de toutes les fédérations nationales.
- **Se mettre en phase avec la FIE** et servir de terrain d'expérimentation.
- **Analyser** la participation des tireurs hors Europe dans les circuits européens et tisser des liens avec les autres confédérations.
- **Valoriser et promouvoir** les coupes d'Europe des clubs champions.

2. Arbitrage

- **Organiser** des stages et des niveaux de compétences sur la base du projet initié par le groupe de travail de la FIE ainsi que des stages mixtes d'échanges arbitres / entraîneurs.
- **Poursuivre** le projet d'observateurs sur les circuits cadets et U-23 pour assurer la détection et l'évaluation des arbitres nationaux.

3. Formation des entraineurs

- **Réaliser** une étude sur les contenus de formation des entraineurs et enseignants au sein des différents pays de la CEE et chercher une harmonisation voire délivrer des équivalences de diplômes ou attestations labélisées CEE.
- **Organiser** des stages de perfectionnement et d'échanges.

4. Management

- **Faire de la CEE un espace de communication réciproque**, permettant une meilleure connaissance des organisations et spécificités de chaque fédération membre.
- **Instaurer** un nouveau mode d'organisation et d'information axé sur les Nouvelles Technologies (extranet, refonte du site de la CEE, facebook...).
- **Rechercher des ressources nouvelles** par une meilleure approche marketing et le rapprochement avec la communauté européenne, en répondant par exemple à des appels à projets sur des programmes de développement et de promotion du sport santé...
- **Travailler sur la modification des statuts et du règlement intérieur** pour être en conformité avec les règles FIE mais aussi les spécificités du droit communautaire.
- **Relancer une politique active de partenariat** marketing et de communication.
- **Intéresser les journalistes** par des sessions de découverte et d'initiation...

CATHERINE DEFOLIGNY RENAULT

**Candidate for the presidency
of the European Confederation**



Let's increase the popularity of fencing in Europe together

As the historical and traditional home of fencing, France owes itself to be involved and play an active role in the international reach of our sport.

With this in mind, I would like to inform you that **I am standing for the European Confederation's presidential elections** which will be held in June at the Torun Conference.

As a fencer and doctor of medicine, I have gained from the educational experience of my sport throughout my career and have been involved at a national then international level. **For the last twelve years I have been elected to stand on the medical board of the International Fencing Federation.**

I am a member of the French Federation's board of directors and act as secretary general due to my full availability and professional experience in management and budgetary control.

My candidacy is positive and fuelled by a drive to encourage a consensual way of working within the European Confederation by bringing together all the federations and being part of the FIE's dynamic and objectives.

The European Confederation is both the ultimate breeding ground for athletes and behind countless projects in terms of developing new methods and promoting and introducing the sport to the general public.

Every member federation must find its place and enrich it with discussion and experience.

Rest assured of my determination and ambition to bring our sport to life, make it thrive and stay connected with all the figures, members, athletes and referees as well as be **proactive in evolving and updating our sport** to make it even more appealing and media-friendly.

Catherine Defoligny Renault

“The European Confederation is both the ultimate breeding ground for athletes and behind countless projects.”



Lines of thought for the **EFC PROJECT**

1. Development/Sports schedule

- **Review** the expectations of all the national federations.
- **Be in tune with the FIE** and act as a testing ground.
- **Analyse** the involvement of non-European fencers in European circuits and form relationships with other confederations in this regard.
- **Highlight and promote** champion clubs' European trophies.

2. Refereeing

- **Organise** courses and skills levels based on the project launched by the FIE work group.
- Schedule mixed courses for referees and coaches.
- **Continue** the observation project on cadet and U23 circuits to identify and assess national referees.

3. Coach training

- **Conduct** a study of course content for coaches and teachers in the EFC's various countries and achieve standardisation or provide equivalent EFC- approved diplomas or certificates.
- **Organise** advanced courses and discussions.

4. Management

- **Make the EFC a mutual communication space** to give member federations a better understanding of each other's organisations and unique features. Implement a new organisation and information method based on new technologies (extranet, new EFC website, Facebook etc.).
- **Research new resources** with a better marketing policy and connection with the European community e.g. by answering calls for projects about development and promotion programmes for sport and health.
- **Work on amending statutes and regulations** to be in line with FIE ruling and European Community Law (e.g. free movement of fencers).
- **Relaunch an active marketing** and PR partnership policy.
- **Attract** journalists with introductory and beginner classes.